
Protokół Nr V/2010
z sesji Rady Gminy Barciany

z dnia 24 lutego 2011 r. 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca  Rady  Gminy-  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  otworzyła  V  sesję  Rady 
Gminy Barciany.  Powitała radnych Gminy Barciany,  Wójta Gminy Barciany- Ryszarda Kozyra, 
Skarbnika – Stefanię Kosińską, Sekretarza – Annę Tereszko, dyrektorów i kierowników jednostek 
organizacyjnych  Gminy  Barciany,  sołtysów,  w  tym  nowo  wybranych,  funkcjonariusza  Straży 
Granicznej oraz zaproszonych gości oraz tych, którzy przyjęli zaproszenie na dzisiejszą sesję. Na 
podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła quorum dzisiejszych obrad - 15 
radnych. W trakcie obrad sesji Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła 10-minutową przerwę. 

Ad. 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem sesji jest powołanie sekretarza 
obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy  -   Jurgena  Hansi 
Maleckiego. 

Ad.  3.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  powiedziała,  że  kolejnym  punktem  obrad  jest  przyjęcie 
protokołu z IV sesji Rady Gminy. Protokół ten był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, 
czy  są  uwagi  do  treści  protokołu.  Uwag  nie  było.  Zapytała  następnie,  kto  jest  za  przyjęciem 
protokołu.  W głosowaniu  jawnym  za  przyjęciem  protokołu  z  poprzedniej  sesji  głosowało  15 
radnych. Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porzędek obrad:

1.  Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 
sesjami.  
6.  Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie utworzenia Gimnazjum Publicznego w Drogoszach.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Barcianach. 
9. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  dodatkowego  przedstawiciela  do  Związku  Gmin 
"Barcja".
10. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Drogosze na lata 2011-
2017.
11. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Gminnym 
Zasobem Mieszkaniowym Gminy Barciany na lata 2011-2015. 
12. Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Barciany.
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13. Projekt uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania nieruchomościami. 
14. Przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej.
15. Prezentacja działalności Centrum Dziecka i Rodziny w Gminie Barciany.
16.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
17.  Wolne wnioski i informacje.
18. Wnioski mieszkańców.   
19.  Sprawy różne.
20.  Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy -  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że każdy 
otrzymał porządek obrad. Zapytała czy są uwagi do przedstawionego porządku.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu - Andrzej Szwajdych powiedział, że na wczorajszym 
posiedzeniu  Komisja  postanowiła  przesunąć  projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  zasad 
gospodarowania nieruchomościami. Powiedział, że jeszcze trzeba popracować nad tym projektem.

Przewodnicząca Rady Gminy poddała zgłoszony wniosek pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 
wniosek został  przyjęty jednogłośnie -  15 głosów za.   Następnie Przewodnicząca Rady Gminy 
poddała  porządek  obrad  pod głosowanie.  W głosowaniu  jawnym porządek  obrad  po zmianach 
został przyjęty jednogłośnie - 15 głosów za. 

Porządek obrad po zmianach:

1.  Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.  Powołanie sekretarza obrad.
3.  Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Gminy.
4.  Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
5.  Informacja  Wójta  Gminy  o  realizacji  podjętych  uchwał  Rady  Gminy  i  działaniach  między 
sesjami.  
6.  Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie utworzenia Gimnazjum Publicznego w Drogoszach.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Barcianach. 
9. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  dodatkowego  przedstawiciela  do  Związku  Gmin 
"Barcja".
10. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Drogosze na lata 2011-
2017.
11. Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Wieloletniego  Programu  Gospodarowania  Gminnym 
Zasobem Mieszkaniowym Gminy Barciany na lata 2011-2015. 
12. Projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Barciany.
13. Przedstawienie planu pracy Komisji Rewizyjnej.
14. Prezentacja działalności Centrum Dziecka i Rodziny w Gminie Barciany.
15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
16.  Wolne wnioski i informacje.
17. Wnioski mieszkańców.   
18.  Sprawy różne.
19.  Zakończenie obrad.

Ad.  5.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  o  przedstawienie  informacji  Wójta  Gminy  o 
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realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami. 

Wójt Gminy Barciany – Ryszard Kozyra przedstawił informację  o realizacji  podjętych uchwał 
Rady Gminy i działaniach między sesjami. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za złożoną informację.

Ad. 6. Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o zgłaszanie interpelacji i zapytań Radnych.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu - Andrzej Szwajdych powiedział, że jak wiadomo, ma 
być remont drogi powiatowej Momajny - Skandawa. W imieniu mieszkańców zgłosił remont drogi 
od sklepu w stronę Rutki - ok. 150 m drogi gminnej przy remoncie drogi powiatowej - wylanie 
dywaniku asfaltowego. Uzasadnił,  że nawierzchnia tej drogi jest bardzo zniszczona. Powiedział, 
także,  że  dzieci  które  dochodzą  z  Rutki  do  przystanku  mają  trudności,  ponieważ  jest  błoto,  
szczególnie  o  deszczach  i  po  roztopach.  Mieszkańcy,  którzy  mieszkają  przy  tej  drodze  mają 
problem  z dojściem do Kościoła, sklepu.

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad.  7.  Przewodnicząca  Rady  Gminy  poprosiła  o  omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie 
utworzenia Gimnazjum Publicznego w Drogoszach. Poprosiła Przewodniczącą Komisji Oświaty, 
Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych o zabranie głosu w tej sprawie.  

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Anna  Witkowska 
powiedziała,  że  w dniu  wczorajszym odbyło  się  posiedzenie  Komisji,  na  którym uczestniczyli 
wszyscy  członkowie  Komisji.  Większość  czasu  poświęcili  na  projekt  tej  uchwały,  a  przede 
wszystkim na załącznik nr 1 - czyli Statut przyszłego Gimnazjum w Drogoszach. Uważa, że jest to 
niesamowicie ważny dokument, jeden z podstawowych, na bazie którego będzie ta szkoła istniała. 
Nie  może  on  być  bez  jakiś  niedociągnięć,  niedopisania  czegoś  ważnego.  Analizowali  dosyć 
dokładnie, nie mniej jednak uważa, że był za mało czasu,  aby uważnie prześledzić. Czuje niedosyt 
i aby zamknąć przysłowiową kropką, potrzeba jeszcze czasu. Nanieśli zmiany w treści Statutu i 
chciałaby je przedstawić.         

Proponowane zmiany przez Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych  w Statucie 
Gimnazjum Publicznego w Drogoszach:

- w § 1 Statutu w ust. 8 punkty od 2 do 6,  winne być zapisane małymi literami;

- w § 2 ust. 3 pkt 8winien być zapis w następującym brzmieniu: 
" rozwijać umiejętności poznawania siebie oraz otoczenia rodzinnego, społecznego, kulturowego, 
technicznego i przyrodniczego dostępne w jego doświadczeniu";

- w § 3 ust.1 pkt 1  treść nastepująca: "realizację prawa każdego ucznia zamieszkałego w obwodzie 
szkolnym do kształcenia,  wychowania i opieki, odpowiednio do wieku i osiągniętego rozwoju, 
umożliwia zdobycie wiedzy i umiejętności niezbędnych do uzyskania świadectwa ukończenia 
gimnazjum";

-w § 3 ust.1 pkt 5 skreśla się wyraz " i" oraz zastępuje drugie " i" wyrazem "oraz."
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-w § 8 ust. 2 winien brzmieć następująco: 
2. Spójność wiedzy w szkole.........
w pkt 1 skreśla się wyraz i ścieżek edukacyjnych.

-w § 16 ust. 1  winno być "§ 15".

-w § 17 ust. 2 w końcowym zdaniu wyraz zapewni zmienia się na wyraz zatrudnia nauczyciela 
danego języka obcego - nauczyciel jest wyznaczony....

- dział "Organizacja doradztwa, opieki i pomocy uczniom" - wyraz doradztwa zamienia się na 
wyraz poradnictwa;
- w § 19 ust. 2 skreśla się: .. " odchyleń od normy" a zastępuje się wyrazem "nieprawidłowości"
w dalszych ust. 3 i 4 wyraz doradztwa zamienia się na wyraz poradnictwo.
- w § 21 ust. 1 wyraz "opóźnienia" zastępuje się wyrazem "trudności".
-w § 23 ust. 7 pkt 2 skreśla się od 6  do 9, a winno być od 10 do 12.

Przewodnicząca  Komisji  powiedziała,  że  to  było  by  wszystko,  chociaż  nie  jest  do  końca 
przekonana - czuje niedosyt.

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała  kto z radnych jest  za przyjęciem zmian proponowanych 
przez  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych.  W  głosowaniu 
jawnym wszystkie proponowane zmiany zostały przyjęte jednogłośnie - 15 głosów za. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję  w tej  sprawie,  gdyż to jest  ważny 
temat- tworzy się nową jednostkę.

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Anna  Witkowska 
powiedziała, że była zaskoczona iż wszystko odbywa się w tak szybkim tempie. Mieli troszeczkę 
mało  wiedzy,  by  przed  Radą  pojawił  się  fakt,  że  jest  projekt  uchwały  -  potem będziemy się 
zastanawiać co z tym dalej. Zaczęli od ważnego dokumentu, w którym też pojawiły się niejasności, 
pewne  niedociągnięcia.  Myśli,  że  trzeba  wszystko  spokojnie  i  powoli,  dokładnie,  bo  fakt,  że 
powstanie Gimnazjum w Drogoszach to jest pewne i nie trzeba się z niczym śpieszyć i przemyśleć, 
bo rysuje się nowy kształt oświaty w gminie i żeby nie popełnić błędu. Dodała, że były rozmowy, 
aby zdiagnozować osiągnięcia w Mołtajnach i Windzie, bo już tam istnieją klasy gimnazjum, żeby 
nie  popełnić  błędów,  niedociągnięć  w  nowej  placówce  oświatowej.  Czuje  niedosyt.  Nie  wie 
dlaczego tak szybko trzeba było projekt uchwały. Otrzymała informację, że do końca lutego ma być 
podjęta uchwała. Wie, że w ubiegłym roku trwało to do końca marca, chociaż też była mowa, że do 
końca lutego. Proponuje pomalutku- przyjrzeć się, zbadać, bo to jest coś nowego, ale niesamowicie 
ważna sprawa. Za tym idą pieniądze.   

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła następnie Wójta Gminy o zabranie głosu.

Wójt Gminy - Ryszard Kozyra powiedział, że gdy on wprowadzał reformował oświaty, to nie było 
mowy o zespołach szkół. Dopuszczało się tylko w tych gminach, gdzie nie było bazy lokalowej. 
Tak to funkcjonowało do poprzednich wyborów, których elementem kampanii stało się utworzenie 
zespołów  szkół  na  bazie  istniejących.  Społeczność  to  zaakceptowała  i  poprzednie  władze  pod 
koniec kadencji  zaczęły te szkoły reformować. Faktem się stało, że jest  Zespół w Mołtajnach i 
Gimnazjum  w  Windzie.  To  powoduje  nową  sytuacje  –  Gimnazjum  w  Barcianach  pustoszeje. 
Zachodzi konieczność połączenia Gimnazjum ze Szkołą Podstawową – umieszczenie tych uczniów 
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w jednym budynku ze względu na ekonomię. Jeżeli chodzi o Drogosze, to były by w zupełnie w 
innej sytuacji niż pozostałe szkoły. Czy to będzie korzystniej na poziom i wyniki nauczania – trzeba 
poczekać.  Na pewno jest  to  spełnienie  dwóch postulatów, którzy ludzie  wysuwali:  dziecko ma 
bliżej  do  szkoły  oraz  że  dzieci  czują  się  pewnie,  gdy uczą  się  w mniejszym środowisku i  są 
bezpieczne. W związku z czym idzie za głosem wyborcy, chociaż nie jest to rozwiązanie tanie i 
absolutnie  nie  będzie   z  tego  tytułu  oszczędności.  Jest  po  rozmowie  z  Panią  Kurator,  która 
podchodzi do tej sprawy w sposób niezależny. Dodał, że będzie zmiana ustawy o systemie oświaty 
a także, że będą likwidowane Kuratoria i zadania przejdą na gminy. Jeżeli chodzi o Gimnazjum w 
Drogoszach  to  jest  wniosek  środowiska  i  czuł  się  w  obowiązku  przedstawić  projekt  uchwały. 
Zgłosił  autopoprawkę   do  projekt  uchwały  w  paragrafie  6  –  dopisać  po  „Warmińsko  – 
Mazurskiego”  „z wyłączeniem Statutu Gimnazjum”.  Uzasadnił, że praktyka przyjęła się taka, iż 
Nadzór Wojewody ogłasza samą uchwałę, nie ogłasza Statutu.    

Przewodnicząca  Rady  Gminy  podziękowała  za  wyjaśnienie.  Poprosiła  o  przedstawienie  opinii 
pozostałych Komisji.   

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  Komisja 
zaopiniowała projekt 8 głosów za. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
powiedziała, że na 6 członków Komisji – 5 głosowało za, 1 osoba wstrzymująca.   

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Anna  Witkowska 
powiedziała, że na 7 członków Komisji – 6 było za, 1 osoba wstrzymała się od głosu. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie. 
W głosowaniu  jawnym  uchwała  została  przyjęta  13  głosami  za  i  2  głosami  wstrzymującymi 
( uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 8. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem obrad sesji jest  
projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Barcianach. Poprosiła o opinie Komisji w tej sprawie.

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  Komisja 
zaopiniowała projekt 8 głosów za. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
powiedziała, że na 6 członków Komisji –  6 za.   

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Anna  Witkowska 
powiedziała, że na 6 członków Komisji – 6 było za. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała, zapytała czy są pytania do treści tego projektu. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  Hansi  Jurgen  Malecki  powiedział,  że  zgłaszał  na  Komisji 
problem  dotyczący  nazewnictwa  w  nomenklaturze  jeżeli  chodzi  o  numerację  poszczególnych 
punktów,  zwanych  literą.  W  treści  projekt  uchwały  proponuje  się  podpunkt  d,  gdzie  w 
nomenklaturze prawnej – rozporządzenie Prezesa Rady Ministrów w spr. techniki prawodawczej, 
powinno być literę. Dodał, że jest to mało istotne, ale po co mamy uchwalać uchwały, które w jakiś 
sposób są błędne. Proponuje taka zmianę.
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Przewodnicząca Rady Gminy zapytała radcę prawnego jakie ma stanowisko w tej sprawie.

Radca  prawny Marek Zawadka  odpowiedział,  że  przychyla  się  propozycji  Radnego,  który jest 
legalistą, jeśli chodzi o zasady. Dodał, że podpunkty wynikały ze wcześniejszych zmian Statutu. 
Myśli, że ta Rada określi nowy Statut ZGKiM i wtedy wyeliminujemy wszystkie podpunkty.

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała kto z radnych jest za przyjęciem proponowanych zmian . W 
głosowaniu jawnym  proponowane zmiany zostały przyjęte jednogłośnie - 15 głosów za. 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały, a następnie poddała go pod głosowanie. 
W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie - 15 głosów za ( uchwała stanowi 
załącznik do protokołu).

Ad. 9. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym puntem obrad sesji jest 
projekt uchwały w sprawie wyznaczenia dodatkowego przedstawiciela do Związku Gmin "Barcja". 
Poprosiła o opinie Komisji w tej sprawie.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Andrzej Szwajdych powiedział, że na wczorajszym 
posiedzeniu Komisja wytypowała Radnego Bogusława Biedrawa.

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała Radnego Bogusława Biedrawę czy wyraża zgodę.

Radny Bogusław Biedrawa wyraził zgodę.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
powiedziała, że radny Malecki zgłosił osobiście chęć pracy. Przegłosowano - 4 za,  2 wstrzymujące. 

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Anna  Witkowska 
powiedziała,  że  na  Komisji  pojawiła  się  propozycja  kandydatury  Radnego  Wiesława 
Gajdowskiego. W głosowaniu  4 osoby były za, 2 głosy wstrzymujące.

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za przedstawione opinie. Powiedziała, że mamy trzech 
kandydatów. Poprosiła kandydatów o potwierdzenie wyrażenia zgody na kandydowanie.

Radny Hansi Jurgen Malecki wycofał swoją kandydaturę.

Radny Wiesław Gajdowski wyraził zgodę na kandydowanie.

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła kandydatów o zabranie głosu. 

Radny Bogusław Biedrawa powiedział, że cieszyłoby go to, żeby radni obdarzyli go zaufaniem. 
Chciałby godnie reprezentować Gminę.

Radny Wiesław Gajdowski  powiedział, że zgodnie ze Statutem Związku Gmin Barcja, kadencja 
przedstawiciela  Rady upływa tak  jak kadencja Rady Gminy,  należy ze  swojego grona wyłonić 
radnego  do reprezentowania  naszej  Gminy.  Tak się  stało  nie  inaczej,  że  władze  zgromadzenia 
Związku już się ukonstytuowały, a wybór należy do Rady.      

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad poszczególnymi kandydatami, 
w pierwszej kolejności nad kandydaturą radnego Bogusławem Biedrawa. W głosowaniu jawnym 
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za  tą  kandydaturą  głosowało  8  głosów  za,  natomiast  za  kandydaturą  radnego  Wiesława 
Gajdowskiego  -  5  głosów  za,  2  osoby  wstrzymały  się  od  głosu.  W wyniku  głosowania   na 
dodatkowego przedstawiciela do Związku Gmin "Barcja" został wybrany Pan Bogusław Biedrawa. 

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  tej  uchwały  i  poddała  go  pod 
głosowanie. W głosowaniu jawnym za przyjęciem tej uchwały głosowało15 radnych za. ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 10. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem obrad sesji 
jest projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Drogosze na lata 2011-
2017.   Poprosiła Radną Jolantę Koryga do omówienia niniejszego Planu.

Radna  Jolanta  Koryga  powiedziała,  że  Plan  został  stworzony,  żeby  była  łatwiejsza  droga  na 
zrealizowanie czegokolwiek w miejscowości.  

Radny Hansi Jurgen Malecki pozwolił sobie złożyć Pani Antończyk Wiesławie wyrazy uznania za 
opracowanie tego dokumentu. Dokument ten był  konsultowany ze społeczeństwem. Zadania, które 
są  przedstawione  -  ujęte  są  praktycznie  wszystkie  -  to  pewny rodzaj  inwentaryzacji,  które  są 
konieczne w sołectwie Drogosze. Poprosił o przyjęcie tego Planu.   

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za omówienie. Dodała, że to są także zadania dla Rady.

Wójt Gminy- Ryszard Kozyra powiedział, że plany odnowy są ważne, ponieważ daje podstawę o 
ubieganie się o środki zewnętrzne. Podziękował jednocześnie Pani Antończyk za stworzenie Planu. 
W planie ujęte są inwestycje na czasookres do 2017 roku i te zadania będą układane w Wieloletnim 
Palnie Budżetu Gminy na kolejne lata. To jest element kolejnych budżetów gminy.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  odczytała  projekt  tej  uchwały  i  poddała  go  pod 
głosowanie. W głosowaniu jawnym za przyjęciem tej uchwały głosowało15 radnych za. ( uchwała 
stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 11. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem obrad sesji  jest 
projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Gminnym Zasobem 
Mieszkaniowym  Gminy  Barciany  na  lata  2011-2015.  Dodała,  że  poprzedni  program  był 
opracowany na lata 2003-2007, a później  nastąpiła przerwa. Poprosiła Wójta Gminy o zabranie 
głosu.

Wójt Gminy- Ryszard Kozyra powiedział, że jest obowiązek, aby plany na kadencję uchwalać. To 
że poprzednia Rada nie uchwaliła planu- umknęło uwadze, to zaczął pracować i analizować temat. 
W poprzedniej kadencji tematem tym zajęto się drobiazgowo  - powołano Komisję Mieszkaniową, 
natomiast całego procesu nie objęto. Szereg uchwał przedłożono radnym, ale plany opracowuje się 
na początku kadencji. Nie ma żadnych sankcji do poprzedniej rady, bo już było i minęło.         

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o opinie poszczególnych Komisji. 

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  Komisja 
zaopiniowała projekt 8 głosów za. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
powiedziała, że na 6 członków Komisji –  6 za.   
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Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Anna  Witkowska 
powiedziała, że na 6 członków Komisji – 6 było za. 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała, zapytała czy są pytania do treści tego projektu. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Hansi Jurgen Malecki  powiedział, że na Komisjach nie był do 
końca przygotowany.  Przeanalizował dopiero wczoraj. Powiedział, że w załączniku 1 do uchwały, 
rozdziale IV ust. 1 - Wójt Gminy ustala stawki czynszu bazowego w drodze zarządzenia, natomiast 
przechodząc do ust.  2 jakby pozbawia Wójta prawa ustalania  tych stawek, czego Rada nie  ma 
prawa. Proponuje aby ust. 2 całkowicie wykreślić. Jednakże wykreślając ust. 2 kolejny ustęp też ma 
nr 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła o opinie radcy prawnego w tej sprawie.

Radca prawny Marek Zawadka odpowiedział, że na wczorajszych posiedzeniach jakby umknęło 
uwadze,  bo wszyscy skupili się na określeniu czynników podwyższających stawkę bazową. Sama 
procedura ustalania stawki uszła uwadze. Proponuje w ust. 2 taki zapis, iż "na dany rok stawkę 
bazową  aktualizuje  się  w  następujący  sposób",  bo  ustalenie   kwoty  należy  do  Wójta,  robi  to 
corocznie w drodze zarządzenia, natomiast dalej mamy mechanizmy aktualizacji.  Wówczas racę 
bytu będą miały wszystkie te mechanizmy, które określają w jaki sposób oblicza się stawkę.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Hansi Jurgen Malecki  powiedział, że to nic nie zmienia. Nadal 
pozbawia się Wójta do decydowania o wysokości stawki bazowej. Zacytował z projekt uchwały 
stawki na rok 2011. 

Radca prawny Marek Zawadka odpowiedział, że Wójt jest wykonawcą uchwały Rady.

Wiceprzewodniczący  Rady Gminy-  Hansi  Jurgen  Malecki   powiedział,  że  nie  możemy Wójta 
pozbawić ustalania wysokości, bo to ustawowo należy do Wójta , nie do Rady.

Radca prawny Marek Zawadka odpowiedział, że trudno mu polemizować z Panem Maleckim, bo 
ten projekt powstał w Referacie Gospodarki. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy-  Hansi  Jurgen  Malecki   powiedział,  że  po  co  my się  w to 
wdajemy. Proponuje dać Wójtowi wolna rękę, to jego prawo. Jeszcze raz ponowił swój wniosek o 
wykreślenie dyskutowanego ust. 2.

Wójt Gminy - Ryszard Kozyra zabrał głos i powiedział, że sesja nie jest miejscem, żeby roboczo 
dyskutować.  Faktycznie  -  niektóre  zapisy  powinny  być  w  zarządzeniu  Wójta.   Wnioskuje  o 
wycofanie tego projektu uchwały i  zniesienie z porządku obrad. Kontynuacja będzie na kolejnych 
Komisjach.      

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniego Programu Gospodarowania Gminnym Zasobem 
Mieszkaniowym Gminy Barciany na lata 2011-2015 został wycofany z porządku obrad sesji.  

Ad. 12. Następnie Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem obrad sesji 
jest projekt uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Gminy Barciany.  Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że ten projekt uchwały jest 
powiązany z poprzednim projektem. Zapytała, czy nie ma potrzeby wycofać?
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Wójt  Gminy-  Ryszard  Kozyra  odpowiedział,  że  nie.  Projekt  uchwały  dotyczy  ściśle  zasad 
wynajmowania.  Są podania,  ludzie  czekają na mieszkania,  chociaż jest  ich nikła  ilość.  Są tam 
określone procedury i trzeba mieć podstawy do rozpatrywania tych podań.

Przewodnicząca Rady Gminy  poprosiła następnie o opinie poszczególnych Komisji. 

Przewodniczący  Komisji  Finansów  i  Budżetu  –  Andrzej  Szwajdych  powiedział,  że  Komisja 
zaopiniowała projekt 8 głosów za. 

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur 
powiedziała, że na 6 członków Komisji –  6 za.   

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  Anna  Witkowska 
powiedziała, że na 6 członków Komisji – 6 było za.     

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt tej uchwały.

Radca  prawny Marek Zawadka zgłosił  uwagę odnośnie  § 13  ust.  4  i  5  zaproponował  zamiast  
wyrazu "przydział" - "osób zakwalifikowanych". 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Hansi Jurgen Malecki  powiedział,  że radca prawny nie ma 
prawa zgłaszania poprawek, więc on formalnie zgłosił.

Przewodnicząca Rady Gminy zapytała kto z radnych jest za przyjęciem proponowanej zmiany. W 
głosowaniu jawnym  proponowane zmiany zostały przyjęte jednogłośnie - 15 głosów za. Poddała 
następnie  projekt  uchwały  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym za  przyjęciem tej  uchwały 
głosowało15 radnych za. ( uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 13.Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem obrad jest przedstawienie 
planu pracy Komisji Rewizyjnej. Poprosiła Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej o przedstawienie.

Przewodnicząca Komsiji Rwizyjnej - Marianna Stefańska powiedziała, że plan został opracowany 
na posiedzeniu w styczniu.  Radni otrzymali  plan,  jednakże został  on zmieniony ze względu na 
reorganizację w Gminnym Ośrodku Kultury. Przedłożyła nowy plan. Przedstawiła następnie plan 
pracy.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy   poddała  plan  pracy  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym plan zostła przyjęty jednogłośnie - 15 głosów za. ( plan stanowi załącznik do protokołu).

Ad. 14.  Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że kolejnym punktem obrad jest prezentacja 
działalności Centrum Dziecka i Rodziny w Gminie Barciany. Poprosiła o prezentację.

Panie:  Marzena  Czyżewska,  Agnieszka  Pac,  Marlena  Wasilewska  przedstawiły  prezentację. 
Powiedziały, że działają od lipca ub. roku. Chciałyby poznać opinię rady na temat ich działalności. 

Radny Wiesław Gajdowski podziękował za prezentację oraz za dobrą i cenioną pracę, za wkład na 
rozwój  naszego  społeczeństwa.  Działania,  które  Panie  realizują  wyprzedziły znacznie  działania 
naszego  rządu.  Wygłosił  motto,  że  najważniejszym  dobrem  to  jest  dziecko  i  nie  ma  nic 
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ważniejszego niż dobre wykonanie.      

Radna  Marianna  Stefańska  powiedziała,  że  tez  prowadziła  taką  grupę  w  swoim  punkcie 
przedszkolnym. Namawia na możliwość kontynuacji tych działań. Pochwaliła Panie z Centrum za 
ich działalność. 

Wójt  Gminy-  Ryszard  Kozyra  powiedział,  że  będzie  wspierał  działania  i  realizował  program. 
Dodał, że polityka małego dziecka zaczyna się nam spinać w jedną całość.  Powiedział, że dniu 
dzisiejszym  polecił  pisanie  wniosku  na  prowadzenie  przedszkoli.  Objęcie  dzieci  opieką 
przedszkolna skutkuje lepszymi efektami w szkole.

Przewodnicząca  Rady Gminy podziękowała  Paniom za  przedstawienie.  Mają otwarte  drzwi,  ze 
względu na podpisaną ustawę żłobkową. Także mają poparcie Rady Gminy.   

Ad. 15.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła Wójta Gminy o udzielenie odpowiedzi na interpelację.

Wójt  Gminy-  Ryszard  Kozyra  odpowiedział  na  interpelację  Radnego  Andrzeja  Szwajdycha  w 
sprawie dołączenia do realizowanej inwestycji na drodze powiatowej odcinka ok. 250 m na drodze 
gminnej w Momajnach od sklepu do Rutki, końca zabudowań. Powiedział, że aby na te interpelację 
odpowiedzieć to musi policzyć wartość zadania. Być może po przetargu na drogę powiatową, ale 
po decyzji Rady. 

Ad. 17.  Wolne wnioski i informacje.

Radny Grzegorz  Całuch podziękował  w imieniu  własnym i  Pana  Sołtysa  za  odzew,  za  pomoc 
pogorzelcom.

Ad. 18. Wnioski mieszkańców. 

Pan Mieczysław Krogul  -  Sołtys  Sołectwa Gęsie  Góry podziękował wszystkim za okazaną mu 
pomoc.

Pan  Leszek  Puczkowski-  Sołtys  Sołectwa  Frączkowo  poprosił  o  przybliżenie  sprawy azbestu, 
ponieważ Pański poprzednik narobił nam entuzjazmu pod koniec kadencji. Poprosił również o kosz 
na plastikowe butelki. 

Pani Bożena Radawiec - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Drogoszach podziękowała za podjęcie 
uchwały w sprawie utworzenia Gimnazjum w Drogoszach, a tym samym za rozpatrzenie postulatu 
mieszkańców.  

Wójt Gminy- Ryszard Kozyra powiedział, że jeżeli chodzi o azbest to było pod pod koniec kadencji 
i było to też elementem kampanii. Powiedział, że za jego kadencji została dokonana inwentaryzacja, 
rzeczywiście policzone. Powiedział, że powstało takie wrażenie, że będą środki pomocowe na jego 
utylizację. Nie ma takich środków. Mówi to o lokalach prywatnych, bo mają one zupełnie inne  
ścieżki. Wyjaśnił. Nie wie czy będą środki. Pytał w Wojewódzkim Funduszu - na razie nie ma. 
Jeżeli chodzi o kosz na butelki plasikowe, to jest to postulat słuszny.  
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Ad. 19.  Sprawy różne.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy-  Hansi  Jurgen  Malecki   przeprosił  radcę  prawnego  za  jego 
formę niezgodzenia się z opinią na poprzedniej sesji. Taka forma, przyznał samokrytycznie, jest 
niedopuszczalna. Powiedział, że prawdopodobnie niejednokrotnie jeszcze nie będa się zgadzać w 
tej kadencji i niejednokrotnie będą mieli rozbieżne zdania na niektóre przepisy prawa. Będą starali 
się  rozstrzygać  najwyżej  na  szczeblu  Komisji.  Jego  gwałtowne  wypowiedzi  stwierdzające 
nieprawdę radcy było nie na miejscu. Przeprosił serdecznie radcę prawnego. Wrócił do zimowego 
utrzymania  dróg.  Miał  okazję  uczestniczyć  na  zebraniu  wiejskim  w  Barcianach.  Jeden  z 
mieszkańców w sposób taki troszeczkę zakamuflowany poddał krytyce zimowe utrzymanie dróg. 
zapewne  było  przykro  Wójtowi  Gminy,  Kierownikowi  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i 
Mieszkaniowej i zarówno pracownikom. Ci ludzie bardzo się starają . Jego odczucie jest takie, że 
przemierza  rozmaite  miejscowości  i  powiedział,  że  chyba  najlepiej  są  utrzymane  Barciany, 
Drogosze,  nie wie w jak pozostałych. Wyraził  uznanie,  bo ten dział  był  zorganizowany bardzo 
dobrze.         

Przewodnicząca  Rady Gminy podziękowała  Przewodniczącym Komisji  za  opracowanie  planów 
pracy. Zobowiązała się na przedstawienie na kolejnej sesji w marcu planu pracy Rady Gminy w 
oparciu o plany pracy poszczególnych Komisji. 

Ad. 20.  Zakończenie obrad.              

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za udział  i zakończyła obrady V sesji o godz. 15.10.

   Przewodnicząca Rady Gminy

Wiesława Małgorzata Kłaczko- Dyjas

Protokolant: 
Emilia Żelichowska
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